
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/15495.

Benyújtás dátuma: 2021-03-18 20:15

Parlex azonosító: 1LKSUREG0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Korózs Lajos (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem oltják a szociális és gyerekjóléti 
alapszolgáltatásban dolgozókat és az általuk ellátott embereket is?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány Oltási Terve szerint 2. körben a „szociális ellátásban dolgozók és szociális ellátásban
részesülő  személyek”  oltása  következett.  Ugyanakkor  valójában  ez  csak  a  bentlakásos
intézményeket  érintette.  A  most  is  működő  alapszolgáltatásokban  ellátott  többszázezer
veszélyeztetett ember és az ott dolgozó sok tízezer dolgozó kimaradt. Pedig sok esetben beteg, idős
rászoruló emberek ellátásáról, gondozásáról van szó, akik fokozottan veszélyeztetettek a járvány
szempontjából is. De ne felejtsük el, hogy a bölcsődei dolgozók is idetartoznak, mivel a bölcsődék
sem zártak be.

Egy képviselőtársam ezzel kapcsolatos kérdésére adott válasz alapján a kormány vagy nem érti,
hogy mi a különbség a bentlakásos intézmények és az alapszolgáltatások között vagy szándékosan
nem akarja érteni, de nem válaszolt arra,  hogy a szociális alapellátásban dolgozók megkapják-e
valamikor az oltási terv második ütemében a védőoltást. Annyi derült ki mindössze, hogy a 117 460
ellátottat  és  47  774  dolgozót  oltottak  be  a  bentlakásos  intézményeknél.  De  mi  van  a  nem
bentlakásos intézményekkel?

Bár  az  is,  lehet,  hogy  velük  is  úgy  bánik  a  kormányzat,  ahogyan  a  tanárokkal?  Ahogy  Ön
fogalmazott:  „ugyanúgy  megkapják  az  oltást,  mint  minden  más  magyar  állampolgár,  az
életkoruknak és egészségi állapotuknak megfelelően” .

Talán elfelejtették, hogy a bölcsődei gondozók, a házi segítségnyújtásban, családsegítésben, nappali
ellátásokban dolgozók továbbra is  naponta járnak dolgozni.  Naponta mennek ki  a családokhoz,
ellátottakhoz, idős, beteg emberekhez, vagy fogadják az intézményekbe járókat. Rengeteg emberrel



találkoznak munkájuk során, ami fokozottan veszélyezteti őket és az ellátottakat is.

Tekintettel arra, hogy a potenciálisan veszélyeztetett ellátottakról is nyilvántartást vezetnek, így az
is rendelkezésére áll a kormánynak, hogy kiket kéne még elsőbbséggel oltani, a dolgozókon kívül.

Mindezek miatt kérdezem:

-  Mi lesz azzal  a  többszázezer  emberrel,  akik az alapszolgáltatásokban érintettek (dolgozók,  és
ellátottak)?! Őket mikor oltják már be?

- Milyen ütemterv szerint oltják be az egyes ellátásban részesülőket, illetve a dolgozókat a teljes
szociális és gyerekvédelmi területen?

- Miért maradtak ki az alapszolgáltatásokban érintettek a „szociálisok” oltásából?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2021. március 18.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP) 
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